
 
 
 
  P R O T O K Ó L   Nr IX/07  

 
 
   Z obrad Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk odbytej  

w dniu 23 kwietnia 2007 roku  
 
 
   ad.1 Otwarcia IX Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk  

dokonał Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski ,który powitał  
zebranych i stwierdził, Ŝe na sali obecnych jest 13 radnych  wobec 
czego Rada władna jest do podejmowania uchwał / lista obecności 
stanowi zal nr 1 do protokołu . 
 
ad.2 Przyjęcie porządku obrad Sesji  
 
Porządek obrad Sesji został odczytany przez Przewodniczącego Rady  
Zbigniewa Kierzkowskiego   w wersji jaką radni otrzymali przy 
zaproszeniach na Sesję . 
Do przedstawionego porządku obrad Sesji Radni nie wnieśli Ŝadnych 
zastrzeŜeń  oraz poprawek i po przeprowadzeniu głosowania porządek 
obrad został zatwierdzony 13 głosami ./zał nr 2 do protokołu /. 
 
Ad.3 Przyjęcie protokołu z obrad VIII Sesji Rady Miasta i Gminy 
Dolsk . 
 
W tym punkcie obrad Sesji Przewodniczący Rady Zbigniew 
Kierzkowski stwierdził, Ŝe protokół z obrad VIII Sesji Rady Miasta i 
Gminy Dolsk został sporządzony i znajduje się w Biurze Rady. 
Radni w stosunku do sporządzonego protokołu nie wnieśli Ŝadnych  
zapytań . 
 
Ad.4 Informacja Burmistrza z działalności międzysesyjnej . 
 
Informacja z okresu międzysesyjnego została przedstawiona przez 
Burmistrza Miasta i Gminy ,która stanowi zał nr  3 do protokołu  / 
 
 
Ad.5 Podjęcie uchwal w sprawach : 
 
 A/udzielenie absolutorium Burmistrzowi za 2006 rok 

 
    kolejność wystąpień dot.  tego punktu obrad Sesji  
 

1.Informacja Burmistrza Miasta i Gminy Dolsk Henryk a Litka o 
wykonaniu budŜetu za rok 2006 .  
 



W tym punkcie głos zabrał Burmistrz Miasta i Gminy Henryk Litka 
który omówił wykonanie budŜetu za rok ze szczególnym zwróceniem 
uwagi na wykonanie zarówno dochodów i wydatków  oraz wszystkich 
zadań inwestycyjnych  jednostek budŜetowych i zakładów 
budŜetowych . 
Przedstawiając dochody  budŜetu Burmistrz przedstawił z jakich 
dochodów budŜet się składał  i w jaki sposób te dochody zostały 
wykonane .W podobny sposób została równieŜ przedstawiona realizacja 
wydatków . 
Radni do przedłoŜonego sprawozdania z wykonania budŜetu nie wniesli 
Ŝadnych zastrzeŜeń / zaznaczyć tu naleŜy, Ŝe sprawozdanie to zostało 
omówione na wszystkich komisjach Rady /. 
 
2.Wystąpienie Przewodniczącego Komisji Inwestycji i Spraw 
Gospodarczych o wyraŜeniu opinii o wykonaniu budŜetu za 2006 
rok . 
 
Głos zabrał Przewodniczący Komisji Roman Drews ,który odczytał 
stanowisko w sprawie wykonania budŜetu .  
Opinia Komisji w tym zakresie jest pozytywna bez uwag .. 
 
3.Wystapienie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej w sprawie 
wyniku kontroli wykonania bud Ŝetu miasta i gminy Dolsk za 2006 
rok . 
 
Glos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Porzucek, 
który odczytał wniosek skierowany na ręce Przewodniczącego Rady 
Zbigniewa Kierzkowskiego a dotyczący  udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi Miasta i Gminy Dolsk ./ wniosek został podpisany przez 
wszystkich członków Komisji Rewizyjnej .. 
Wniosek ten został opracowany na podstawie przeprowadzonej kontroli 
realizacji budŜetu za rok 2006 . 
Komisja stwierdza, Ŝe  budŜet został wykonany prawidłowo  w toku 
realizacji budŜetu  stosowano obowiązujące regulacje prawne . 
 
4.Przedstawienie przez Panią Skarbnik MiG El Ŝbietę Juskowiak  
uchwały Nr SO-9/9/S/2007/Ln Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyraŜenia opinii o 
sprawozdaniu z wykonania budŜetu Gminy Dolsk za 2006 rok . 
 
Pani ElŜbieta Juskowiak Skarbnik MiG  odczytała wyŜej wymienioną 
uchwałę  zaznaczając Ŝe w ocenie Składu Orzekającego przedłoŜone 
sprawozdanie z wykonania budŜetu za 2006 rok spełnia wymogi 
określone w art. 199 ust.1 pkt 1 ustawy o finansach publicznych . 
 
5. Przedstawienie uchwały RIO w sprawie wyraŜenia opinii o 
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta i Gminy Dolsk w sprawie 
absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Dolsk z wykonania 
budŜetu gminy za 2006 rok . 
 



 
Głos zabrał Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski ,który 
odczytał uchwałę Nr SO-9/5/A/2007/Ln  Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 11 kwietnia  
2007 roku w sprawie wyraŜenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Miasta i Gminy Dolsk w sprawie absolutorium dla Burmistrza 
Miasta i Gminy Dolsk z wykonania budŜetu gminy za 2006 rok .. 
Uchwała między innymi zawierała zapis  
Mając powyŜsze na uwadze ,Skład Orzekający Regionalnej Izby  
Obrachunkowej w Poznaniu wyraŜa opinię ,Ŝe wniosek Komisji 
Rewizyjnej Rady Miasta i Gminy Dolsk w sprawie udzielenia 
absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy z wykonania budŜetu 
gminy za 2006 rok został podjęty zgodnie z wymogami prawa i 
uzasadniony . 
 
 
Radni do przedstawionych uchwał nie wnieśli Ŝadnych zastrzeŜeń  jak 
równieŜ nie było dalszej dyskusji na temat przedłoŜonego sprawozdania 
z wykonania budŜetu za rok 2006 . 
 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski  
przeprowadził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium Burmistrzowi . 
Uchwała nr IX/47/07 została zatwierdzona 13 głosami / na sali 
obecnych było 13 radnych – w tej chwili rada składa się z 13 radnych 
,dwóch radnych zrezygnowała z funkcji radnego /. 
Uchwała stanowi  zał nr 4 do protokołu . 
 
 
B/ zmieniająca uchwałę  sprawie budŜetu miasta i gminy Dolsk  
na 2007 rok . 
 
Projekt uchwały prze4dstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak  
Skarbnik MiG Dolsk ,która  wyjaśniła, Ŝe dochody do planu zwiększają 
się o kwotę 45.900,.-zł i wydatki równieŜ zwiększają się o tą sama 
kwotę. 
 
Dotacja jaką tutaj otrzymaliśmy dotyczyła szczególnie wydatków na 
edukacyjna opiekę wychowawcza a dotyczyła  wypłat stypendium . 
oraz wydatków na pomoc społeczną. 
 
Wobec braku dyskusji nad projektem przedstawione uchwały 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski przeprowadził 
głosowanie nad projektem uchwały  
 
 Uchwała nrIX/48/07 została  zatwierdzona jednogłośnie 13 głosami  
stanowi zał nr 5 do protokołu . 
 
 
 



C/Szkoły Podstawowej w Małachowie . 
 
Projekt uchwały w tej sprawie przedstawiła Pani Barbara Gurdek 
Kierownik Referatu Obywatelskiego ,która w uzasadnieniu 
powiedziała, Ŝe w dniu 20 lutego 2007 roku Rada Miasta I Gminy 
Dolsk podjęła uchwałę o zamiarze przekształcenia w Filię Szkoły 
Podstawowej w Małachowie . 
Zgodnie z art. 59 ust. 1 i 6 Ustawy z dnia 7 września 1991 roku o 
systemie oświaty  w/wym uchwałę wysłano do Wielkopolskiego 
Kuratora Oświaty w Poznaniu z prośba o zaopiniowanie . 
Wielkopolski Kurator Oświaty zaopiniował pozytywnie likwidację  
samodzielnej Szkoły Podstawowej w Małachowie i utworzenie w jej 
miejsce z dniem 1 września 2007 roku Filii Szkoły Podstawowej w 
Dolsku . 
W związku z powyŜszym podjęcie uchwały naleŜy uznać za 
uzasadnione . 
 
Radny Kazimierz Pepliński – jaki tu będzie skutek finansowy z tej 
zmiany  ile na tym zaoszczędzimy . 
Burmistrz MiG Henryk Litka  – w tej chwili te oszczędności nie będą 
aŜ tak widoczne  ale wszystko idzie w kierunku ich obniŜenia . 
Wszystko było równieŜ konsultowane z radą pedagogiczna jak równieŜ 
z rodzicami . 
Wobec braku dalszej dyskusji nad projektem przedstawione uchwały  
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad projektem i 
uchwała Nr IX/49/07 została zatwierdzona 13 głosami i stanowi zał 
nr 6 do protokołu . 
 
D/zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy gmina Srem i 
gmina Dolsk dotyczącego powierzenia przez gminę Dolsk,gminie 
Srem zadania w zakresie kanalizacji ,usuwania i oczyszczania 
ścieków  
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Mieczysław .Gorwa Kierownik 
Referatu Gospodarczego ,który w uzasadnieniu do uchwały powiedział 
,Ŝe w związku z dalszą potrzeba kanalizowania poszczególnych 
miejscowości w gminie Dolsk ,zaistniała konieczność zawarcia 
porozumienia pomiędzy gmina Dolsk i gmina Śrem polegającego na 
powierzeniu gminie Śrem zadania w zakresie kanalizacji, usuwaniu i 
oczyszczaniu ścieków ,poprzez podłączenie do infrastruktury 
kanalizacyjnej gminy Srem następujących miejscowości z terenu gminy 
Dolsk: Drzonek, Wieszczyczyn, Rusocin, Masłowo, Międzychód 
,Pinka, Mełpin i Gawrony . 
Na okoliczność moŜliwości podłączenia wyŜej wymienionych 
miejscowości pozytywnie wypowiedział się Dyrektor Przedsiębiorstwa 
Wodociągów i Kanalizacji.Spółka z o.o w Śremie . 
Radny Kazimierz Pepliński  - sposób myślenia jest bardzo dobry i 
bardzo słuszny  to wyjście jest jednym z najlepszych , kwestia jest tylko 
taka ile to będzie kosztowało poszczególnych mieszkańców . 
 



Radny Zbigniew Kiel – tak to rozwiązanie jest dobre ale do kogo wtedy 
będzie naleŜała konserwacja tej kanalizacji  jaka gmina będzie się tym 
zajmować 
 
Burmistrz MiG Henryk Litka – w tej chwili nie znamy jeszcze 
wszystkich rozwiązań  ,wywołanie uchwały jest potrzebne z uwagi na 
rozpoczęcie wszelkich procedur  i wtedy wspólnie będziemy to 
rozwiązywać . 
Wydaje się ,Ŝe najlepszym rozwiązaniem w tej sprawie to pewna forma 
administrowania . 
Radny Jacek Woroch – jestem za podpisaniem takiego porozumienia  
,ale czy nie powinno tu być równieŜ mowy o wodzie . 
 
Burmistrz MiG Henryk Litka – nie ma takiej potrzeby  z uwagi na to ,ze 
z tej strony gminy wszyscy wodę juŜ mają . 
 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski 
przeprowadził głosowanie nad projektem uchwały . 
 
 Uchwała Nr IX/50/07  została zatwierdzona 13 głosami i stanowi 
zał nr 7 do protokołu . 
 
Ad.6 Interpelacje i wnioski radnych  
 
Radny Stanisław Porzucek –poruszyl sprawę wody ,której ciągle 
brakuje w Mszczyczynie ,co tydzień  jest dzień gdzie wody brakuje  a 
na piętro to w ogóle nie dochodzi . 
Bardzo bym był zobowiązany o podjęcie tego tematu bo to tak dłuŜej 
nie moŜe trwać 
- druga sprawa poruszona przez radnego Porzucka to droga od 

Gajewa do Mszczyczyna  - droga jest w fatalnym  stanie ,zarośnięta  
tak, Ŝe w ogóle nie widać tej drogi . 

- Wiemy, Ŝe droga jest powiatowa ale proszę o interwencję w tej 
sprawie . 

 
Burmistrz MiG Henryk Litka  
-sprawa wody dla Mszczyczyna  przedstawia się następująco ,jest to 
zadanie wpisane do planu budŜetu na rok 2007  jednak czekamy na 
środki zewnętrzne  i natychmiast przystąpimy do realizacji tego zadania  
i zrobimy Gajewo, Huby i Mszczyczyn . 
W tej chwili prowadzimy rozmowy z RSP Mszczyczyn w tej sprawie  
im zawarliśmy chwilowo porozumienie ,gdzie RSP nas zapewniło, Ŝe 
zajmie się tą wodą do końca roku 2008 . 
Radny Kazimierz Pepliński – droga w kierunku do Binkowa  teŜ jej 
stan jest fatalny ,moŜe z naszej strony moŜna by było tą drogę 
wyrównać chociaŜby  równiarką . 
Radny Wozny Ryszard – jak jesteśmy juŜ przy drogach to tez 
prosiłbym o naprawę drogi / dziury / przy blokach w Mełpinie . 



Radny Szczepaniak Hieronim – bardzo jest zaśmiecony odcinek drogi 
Drzonek  w kierunku do Wieszczyczyna  czy nie ma pracowników 
interwencyjnych. którzy by się tym zajęli. 
 
Ad.7 Wolne glosy i wnioski . 
 
Pan Przemysław Praczyk  
- poruszył sprawę wywozu śmieci w Dolsku oraz podpisywania 

nowych umów na te usługi . 
- Wie z informacji jakie uzyskał, Ŝe na wsiach mieszkańcy płacą 

mniej a w Dolsku więcej ,kto to ustala i dlaczego powstały róŜnice 
przecieŜ wszyscy powinni płacić równo . 

 
Pan Stanisław Szymański – przecieŜ wiemy, Ŝe wszyscy śmieci 
produkują a kaŜdy płaci i inaczej tu naleŜy zrobić porządek . 
Pan Przemysław Praczyk – czytając gazetę ,która równieŜ o tym pisze  
to tam tez wynikało  z tego co innego a Ŝycie  mówi co innego  
Jak tak moŜe być powinno się wszystkich traktować równo . 
Burmistrz MiG Henryk Litka – wiemy, ze przestały obowiązywać 
przepisy  i rada podjęła w tej sprawie nową uchwałę gdzie załącznikiem 
był regulamin porządkowy  
Zgodnie z tym regulaminem który wszyscy właściciele  nieruchomości 
i gospodarstw rolnych otrzymali zobowiązani jesteśmy w pierwszej 
kolejności zająć się sprawą wywozu śmieci  poniewaŜ to spowoduje ,Ŝe 
wszyscy będą  te śmieci wywozić a nie wyrzucać gdzie popadnie . 
Takie przepisy obowiązują w całym kraju . 
Poprzednie przepisy  nie zobowiązywały do przeprowadzenia kontroli 
w tym zakresie natomiast taki przepis teraz istnieje i takie kontrole będą 
się odbywać ,gdzie kaŜdy będzie musiał przedstawić rachunek za 
wywóz śmieci . 
Wiemy, ze w tej chwili ceny są trochę zróŜnicowane ,chociaŜ w mieście 
te ceny w stosunku do roku ubiegłego zmalały ,jednak w roku 2006 
wieś wywoziła te śmieci co dwa miesiące wg nowego regulaminu w tej 
chwili będą śmieci wywoŜone co miesiąc  i będziemy dąŜyli do tego 
Ŝeby po pewnym czasie to zrównać z miastem . 
W tej chwili  jest to początek tej sprawy  i wszystkie uwagi  zostaną 
wzięte pod uwagę  i postaramy się po pewnym okresie obowiązywania 
tego regulaminu  zająć się tą sprawą na nowo  
 
Pan Przemysław Praczyk – Panie Burmistrzu Pan chyba nie rozumie o 
co mi chodzi ,nie chodzi mi o wywoŜenie  ,proszę jednak o rozwaŜenie 
moŜliwości opłaty od kubła a nie od osób bo to by było sprawiedliwe . 
Wiem, Ŝe w innych gminach tak płaca przecieŜ powinno się iść 
mieszkańcą na rękę przy uchwalaniu tych opłat . 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski – jestem równieŜ tego 
zdania ,Ŝe naleŜy do tego tematu jeszcze wróci  i wysłuchać wszystkich 
krytycznych uwag na ten temat . 
Wiemy, Ŝe  regulamin obowiązuje ,wywozić naleŜy ale o cenach moŜna 
dyskutować . 



Burmistrz MiG Henryk Litka – dobrze zajmiemy się tym tematem 
ponownie ,zobaczymy najpierw ile osób podpisze nowe umowy  . 
 
Radny Zbigniew Kiel – jestem zdania, Ŝe powinniśmy płacic za śmieci  
ale za te które kaŜdy wyprodukuje  a najlepszym wyjściem to  powinien 
być ustalony podatek śmieciowy  tak jak inne podatki i wtedy to 
obowiązywało by kaŜdego . 
Radny Jacek Woroch -  jak przysłuchuję się tym wszystkim 
wypowiedzią to nie rozumiem o czym my tu mówimy ,wiem na własnej 
rodzinie ile moŜna na tydzień wyprodukować śmieci ,które są 
wywoŜone co tydzień  co inaczej sobie tego nie wyobraŜam .. 
Nie ma chyba rodziny która by nie produkowała śmieci stąd  wszyscy 
powinni mieć podpisane umowy na ich wywóz. . 
JeŜeli by latem nie wywozili śmieci co tydzień  to jaki to byłby zapach 
,chociaŜ śmieci segreguję i jestem z tego bardzo zadowolony . 
Burza się tylko ci co do tej pory nie mieli podpisanych umów i śmieci 
nie wywozili ,rzucali je obojętnie gdzie . 
PrzecieŜ Pan Przewodniczący powinien być za porządkiem chociaŜ jak 
wiem Pan teŜ nie posiadał kubła i śmieci nie wiem ,gdzie wywoził. 
Przewodniczący Rady – Panie radny jak moŜe mówic takie rzeczy o 
mnie ,ze nie jestem za utrzymaniem porządku i Ŝe nie wywoziłem 
śmieci 
Jestem za  wywoŜeniem śmieci a jeŜeli mówiłem o podjęciu tego 
tematu na nowo to tylko miałem na myśli sprawy cenowe . 
Natomiast śmieci wywoziłem sam i mógłbym przedstawić na to 
odpowiednie rachunki .. 
 
Radny Kazimierz Pepliński   - czy jest wiadomo jak wygląda sprawa 
gmin nadobrzańskich  oraz jak wygląda sprawa własności budynku 
Przedszkola w Wieszczyczynie . 
 
Burmistrz MiG Henryk Litka – gminy nadobrzańskie nadal istnieją i 
staramy się pozyskiwać środki jednak  nikt nas nie słucha w tej sprawie 
zapraszamy na nasze posiedzenia osoby z ministerstwa które nie 
przyjeŜdŜają i w najbliŜszych dniach zarząd gmin nadobrzańskich  chce 
sam pojechać do Warszawy aŜeby się przekonać gdzie tkwi błąd ,Ŝe tak 
na traktują. 
Natomiast jeŜeli chodzi o wyregulowanie własności Przedszkola w 
Wieszczyczynie to jesteśmy w trakcie załatwiania i wydaje nam się ,ze 
wkrótce to zostanie sfinalizowane  
 
Ad.8 Zakończenie obrad Sesji  
 
Wobec wyczerpania się porządku obrad S esji i braku dalszej dyskusji 
i zapytań Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski podziękował 
wszystkim za udział w obradach IX Sesji Rady Miasta i Gminy i 
zakończył obrady Sesji  

 
Protokolant      Przewodniczący Rady 
Stefania Gagat    Zbigniew Kierzkowski 


